
Protokół Nr 51/09
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 16.12.2009r. Początek 
posiedzenia godz. 16.30 zakończenie 19:00.
Obecni Członkowie Komisji :
1.Genowefa Pohoska -
2. Anna Klepacz -
3.Zofia Ujma - 
4. Tadeusz  Bierowski  -
5. Piotr Tyrawa - 
6. Kordian Kosowski - nieobecny

Nieobecni usprawiedliwieni: 
Nieobecni nieusprawiedliwieni: 

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
1. Pani Skarbnik G.Nawalaniec
2. Pan Burmistrz M. Górecki
3. Pan Przew. RM T. Cwynar
4. Pan Zbigniew Mazurak radny RM

Porządek obrad : 
1. Omówienie i zatwierdzenie projektu budżetu na rok 2010.
2. Zmiany w budżecie Miasta na rok 2009.
3. Sprawy różne.

STRESZCZENIE PRZEBIEGU OBRAD

Ad1.Przewodnicząca otworzyła posiedzenie , przedstawiła porządek obrad , który został przyjęty 
jednogłośnie. Następnie głos zabrała Pani Skarbnik, która na wstępie zapoznała Komisję z Uchwałą 
Nr 1/252/2009  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 10 
grudnia 2009r w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu na rok 2010 oraz o 
prawidłowości  prognozy kwoty długu Miasta  Kowary.  Z uchwały powyższej  wynika,  że  Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu wydał pozytywną opinię zarówno o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta Kowary jak i o prognozie kwoty długu Miasta 
Kowary.  Następnie  Pani  Skarbnik  omówiła  planowane  dochody  budżetu  gminy  wynoszące 
25.400.000  zł  ,w  tym  dochody  bieżące  w  wysokości  23 006.150  zł.  i  dochody  majątkowe  w 
wysokości  2.393.850  zł.  Dalej  przedstawiła  kwotę  planowanych  wydatków  budżetu  gminy  w 
wysokości 33.054.000 w  tym  wydatki bieżące w wysokości 26.810. 561 zł. i wydatki majątkowe 
przeznaczone głownie na inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 6.243.439 zł. Mówiąc o 
planowanym deficycie w wysokości 7.654 000 zł. Pani Skarbnik podkreśliła ,ze źródłem pokrycia 
deficytu  będą  przychody z  tytułu  kredytów w wysokości  7.074.00 zł  i  pożyczek w wysokości 
580.000 zł.  Zaznaczyła,  że podana kwota  deficytu  nie uwzględnia nadwyżki budżetowej z lat 
poprzednich , która zostanie wprowadzona do budżetu drogą załączników dopiero po zakończeniu 
roku budżetowego( ostrożne szacunki pozwalają ją ocenić na kwotę 3.500.000 zł.). Przy omawianiu 
wydatków  związanych  z  realizacją  zadań  inwestycyjnych  skoncentrowała  się  głównie  na 
omówieniu   wniosków    wniesionych  przez   radnych  w  toku  ostatniej  Komisji  Budżetowej. 
Zaznaczyła  ,że  wniosek  Pani  Ewy  Pędziwiatr  dotyczący  spowalniaczy  na  ul.  Witosa  został 
uwzględniony. Odnośnie sprawy „Olimpii” zgodnie  z sugestią Pana Tyrawy i wolą radnych została 
zwiększona  dotacja  na  zadanie  w  zakresie  kultury  fizycznej  i  sportu  do  kwoty  120.000  zł. 
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Przewodnicząca  zapytała  jak  wygląda  sprawa  bieżącej  pomocy  dla  „Olimpii”.  Pan  Burmistrz 
udzielając odpowiedzi zaznaczył ,że nie ma prawnej możliwości wsparcia finansowego „Olimpii 
„w  tym roku  budżetowym ,  ale  zwiększona  dotacja  w  roku  2010  powinna  pozwolić  Klubowi 
uregulować  swoje  zaległe  zobowiązania.  W  toku  dyskusji  Przewodnicząca  zaznaczyła  ,że 
zwiększona  dotacja   do  tej  wysokości  w   roku  2010  nie  rozwiąże  problemów  Klubu. 
Zaproponowała,  aby z  rezerwy ogólnej  zwiększyć  dotacje  na  zadanie  związane  z  krzewieniem 
wśród  dzieci  i  młodzieży  kultury  fizycznej  i  sportu  do  kwoty  135. 000  zł.  W  wyniku 
głosowania( cztery głosy  za , jeden przeciw) wniosek został zaopiniowany pozytywnie. Następnie 
w związku z wnioskiem Pana Bierowskiego o doświetlenie ul. Wojska Polskiego od nr 38-42, Pani 
Skarbnik stwierdziła ,że ujecie tego zadania we własnym budżecie jest nie możliwe, ponieważ jest 
to  zadanie  Starostwa  Powiatowego.  Do  tego  zadania  można  będzie  wrócić  ,  gdy  zostanie 
rozstrzygnięty  przetarg  na  ul.  Wojska  Polskiego.  Ostatni  wniosek  Pana  Tyrawy o  zwiększenie 
środków na budowę parkingów przy ul . Topolowej został uwzględniony w ten sposób ,że środki 
przeznaczone na  zadanie „Modernizacja i rozbudowa układu komunikacyjnego miasta Kowary-
Etap I ścieżka rowerowa na odcinku od ul .  Dworcowej do ul.  Głównej zostaną zmniejszone z 
425.000 zł. na 325. 000.Uzyskana kwota 100.000 zł. zwiększy środki na budowę parkingów na ul. 
Topolowej.   Pani  Skarbnik  stwierdziła  ,że  więcej  wniosków do  budżetu  nie  było.  Pan  Radny 
Zbigniew Mazurak  wniósł  pod rozwagę,  aby ze względu  na  bezpieczeństwo oświetlić  łącznik 
pomiędzy ul. Lipową , a Kamiennogórską. Panin Anna Klepacz stwierdziła ,że przy remoncie ul. 
Św. Anny zostały uszkodzone 2 lampy i  zapytała czy jest możliwe udrożnienie przynajmniej jednej 
z nich. Pani Skarbnik odpowiedziała  ,ze może to być wykonane  w trakcie realizacji budżetu w 
roku 2010.Przewodnicząca odczytała  pismo Wspólnoty Mieszkaniowej  ul.  Boczna 2 w sprawie 
uwzględnienia  w  budżecie  gminy  na  rok  2010  środków  na  remont  i  modernizację  terenów 
położonych wokół budynku przy ul. Bocznej.  Pan Burmistrz, stwierdził ,że w tej sprawie udzielił 
już Wspólnocie  pisemnej  odpowiedzi   w której  zaznaczył,  że  ul.  Boczna jest  objęta  projektem 
budowy parkingów, ponadto mieszkańcy w celu polepszenia terenów położonych wokół budynku 
mogą wystąpić  o  ich  wykup  i  urządzenie  wykupionego terenu  według własnych potrzeb.  W 
związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt budżetu na rok 
2010.Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na rok 2010. 
Ad2.Pani Skarbnik omówiła  zmiany w budżecie na rok 2009. Komisja zapoznała się z propozycją 
zmian budżetowych.
Ad3. W sprawach  Pan  Piotr  Tyrawa  pytał  o  rozstrzygnięcie  sporu  w sprawie  taryf  za  wodę i 
odprowadzanie  ścieków.  Pan  Burmistrz  stwierdził  ,że  odpowiedź  w  tej  sprawie  nie  wpłynęła. 
Następnie  pan Tyrawa pytał czy istnieje dalsza możliwość wspierania akcji „Kasztanowiec”. Pan 
Burmistrz stwierdził ,że nadal można ubiegać się o pomoc typu: zakup rękawic, worków  itp.
Na tym wyczerpano tematykę obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie.  

Wnioski: 
1.Komisja wnioskuje, aby z rezerwy budżetowej przewidzianej w projekcie budżetu na rok 2010 
zwiększyć  dotację na zadanie ”Kultura fizyczna i sport” do wysokości 135 000 zł. 
2  .Komisja  wnosi  o  zwiększenie  środków na  zadanie  związane  z  budową  parkingów przy  ul. 
Topolowej. Dla realizacji tego wniosku proponuje zmiany w finansowaniu  zadania  „Modernizacja 
i rozbudowa układu komunikacyjnego miasta Kowary-Etap I ścieżka rowerowa na odcinku od ul . 
Dworcowej do ul. Głównej” tj. zmniejszenie kwoty 425 000 zł na 325 000 zł. i przeznaczenie jej na 
w/w  zadanie. 

Wnioski Komisji:
1. Jak w streszczeniu.

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Komisji 
                                                                                           
G. Pohoska                                                                                   G. Pohoska
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